
Kultur- og Udvikling 

 

Fremtidens Fritidsråd: 

 

Corona kan drille meget – herunder også at vi kan se hinanden. Det er dog helt klart, at der ønskes afholdt et 
VISIONS MØDE inden endelig vedtagelse. 

Denne svarskrivelse er også corona ramt, da vi ikke i rådets tilbageblivende medlemmer har kunnet ses. Derfor er 
dette er forsøg på at ramme en fælles mening. 

- 

GENSTART/ Organisering  Der ønskes lavet forsøg på en genstart, da den kendte struktur er lavet tidligere af de 
mange aktører og politikere. Der er ikke direkte grund til at tænke helt nyt, men lave 
ændringer. 

Kompetencer Norddjurs har brug for et Fritidsråd, der fungerer. Sammen har vi en stor viden og lang 
erfaring. Alle har prøvet at tænke nyt, da vi ellers ikke har overlevet. Derfor skal de 
frivillige inddrages langt tidligere i beslutningerne. Deltager man i planerne, får man 
også medejerskab. – De frivillige lægger tusindvis af gratis timer.  

 Vi skal også kende hinanden, da mange ting som faciliteter, tilskud mv. går på tværs. 
 Vi ønsker alle at være ”på forkant” – være ligeværdige i en samtale forud for 
kommende tiltag. 

 Eks. høringer vedr. strategier – her kunne det være bedre med snak inden høring. 
 En fremsendt høring har været så længe undervejs, så der næsten aldrig bliver rettet til. 
 
Ændringer Der er ønskes om politisk deltagelse – gerne to personer. Dette er kendt fra det gamle 

Folkeoplysningsudvalg, der dengang havde meget tættere kontakt. 

 Det skal tydeliggøres, at alle samvirker, råd med videre er selvstændige og naturligt skal 
høres om deres sager og kan selv udtale sig. Fritidsrådet er den overordnede paraply 
for al fritidsliv. 

 Der ønskes fortsat sekretær bistand da det giver informationer – og god hjælp  
 Det vil naturligt at deltage – som tidligere – omkring fordeling af midler. KFU beslutter. 
 
Opgaver Dem er der altid mange af. Erfaring fra tidligere viser, at et velfungerende Fritidsråd 

virker sammen med de mange foreninger. Hvem husker ikke ”Store Legedag”, Børne 
Kulturuge, Sommerferieaktiviteter og Sundhedsugen med omkring 100 arrangementer.  
I dag ? 

 
Problem  Kan kommunen få valgt personer til Fritidsrådet? Det tror vi på, hvis rådet tages 

alvorligt. Det er fint, kommunen kalder til valg, hvor der ikke er samvirker, råd mv. 
 En udpegning kan overvejes, men direkte valg er at foretrække. 
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/Kai Hansen 
Fritidsrådet 


